



مؤسسة مسار للتنمية

Masar Development Activities

Report issued in 2025t Foundation

تقرير الأنشطة صادر عام 2025م



من نحن

مؤسسة مسار للتنمية، وهي منظمة إنسانية غير ربحية تأسست في عدن اليمن بتاريخ 2015.10.18، وتعمل بترخيص رقم (1092) صادر من وزارة الشؤون الاجتماعية والعمل، وهي مؤسسة غير ربحية ولا تنتمي إلى أي حزب. تهدف المؤسسة إلى التخفيف من حدة الأزمة الإنسانية المتفاقمة في اليمن، والتي تعد واحدة من أسوأ الأزمات في العالم لذلك فقد قامت مؤسسة مسار للتنمية

1. تخفيف الفقر: تقديم المساعدات الغذائية للفئات المحتاجة.
2. تحسين الصحة العامة: تنظيم حملات للتطعيم والرعاية الصحية، وتوفير الأدوية والعلاج للفئات الضعيفة.
3. التنمية المستدامة: تعزيز مشاريع التنمية المستدامة التي تحافظ على البيئة وتساعد على تحسين سبل العيش.
4. دعم اللاجئين والمهجرين بتوفير المساعدات الإنسانية والخدمات الأساسية.
5. تقديم المساعدة في حالات الطوارئ بالاستجابة السريعة للكوارث الطبيعية والأزمات الإنسانية.

Who We Are

Masar Development Foundation is a non-profit humanitarian organization established in Aden, Yemen on 2015.10.18. It operates under license number (1092) issued by the Ministry of Social Affairs and Labor. It is a non-profit establishment and does not belong to any political party. The development aims to alleviate the severity of the worsening humanitarian crisis in Yemen, which is considered one of the worst crises in the world. Therefore, Masar Development Foundation has undertaken the following:

1. Poverty alleviation: Providing food aid to needy groups.
2. Improving public health: Organizing vaccination and healthcare campaigns, and providing medicines and treatment to vulnerable groups.
3. Sustainable development: Promoting sustainable development projects that preserve the environment and help improve livelihoods.
4. Supporting refugees and displaced persons by providing humanitarian aid and basic services.
5. Providing emergency assistance through rapid response to natural disasters and humanitarian crises.



كلمة رئيس مجلس الأمانة

تستمر مسيرة مؤسسة مسار للتنمية في خدمة المجتمع للسنة العاشرة وبفضل من الله سبحانه وتعالى وتوفيقه بتنظافر جهود المخلصين الخيرين من منتسبي المؤسسة وشركائنا في العمل التنموي والإنساني المحليين والدوليين، استطاعت المؤسسة أن تحقق نجاحات كبيرة في ميادين العمل الخيري والتنموي والإنساني، إدراكاً منا جمِيعاً بمسؤوليتنا تجاه المجتمع.

واستمراراً لتقديم المساعدة للأسر الفقيرة والمعسرة فإن مؤسسة التنمية تبني إنشاء "وقف المخبز الآلي" لكي يكون وفقاً أساسياً في تنمية حياة الفقراء والمحتججين يوفر دخلاً مستداماً يساهم في استمرار دعم الفقير بالخبز المجاني أو المدعوم على مدار العام وقد قامت المؤسسة بعمل دراسة الجدوى للمشروع لتقديمها للممولين وان شاء الله ينطلق هذا المشروع سريعاً ليقدم الخير للمجتمع في التوزيع الخبز المجاني على مدار العام وأيضاً يمكن أن يكون له تأثير كبير في تأمين وظائف جديدة للناس.

وفيما يلي نستعرض معكم حصاد أهم الاعمال من المشاريع التنموية والإنسانية، وانتهز هذه الفرصة لأعبر عن خالص امتناني لكل المתרوعين والمتطوعين الذين وقفوا إلى جانبنا في أعمال الإغاثة الإنسانية. وبفضل دعمكم، سنواصل بإذن الله نشر الخير في اليمن.

Message from the Chairman of the Board of Trustees

The journey of the Masar Foundation for Development in serving the community continues for the tenth year, and thanks to God Almighty, along with the combined efforts of dedicated and benevolent members of the foundation and our partners in local and international development and humanitarian work, the foundation has achieved significant successes in the fields of charitable, developmental, and humanitarian work, as we all recognize our responsibility towards society.

Continuing to provide assistance to poor families, our Est. adopts the est. of the Automated Bakery to be endowment in improving the lives of the poor by providing sustainable income that contributes to ongoing support for the poor with free or subsidized bread throughout the year. The foundation has conducted a feasibility study for the project to present to funders, and God willing, this project will launch soon to bring goodness to the community by distributing free bread year-round and can also have a significant impact in securing new jobs for people.

Below, we review with you the harvest of the most important developmental and humanitarian projects. I take this opportunity to express my sincere gratitude to all donors and volunteers who stood by us in humanitarian relief efforts. With your support, God willing, we will continue spreading goodness in Yemen. Supported us in our humanitarian relief efforts. With your support, we will continue, God willing, to spread goodness in Yemen.



أعمال الإغاثة :

تقوم أوقاف الديانات التركية (Turkiye Diyanet Vakfi) بأعمال خيرية وإنسانية في اليمن. تتضمن هذه الأعمال توزيع الطعام والمساعدات الإنسانية للفقراء والنازحين والعجزة والأيتام. تهدف هذه الجهود إلى تعزيز روح التعاون والمساعدة في أوقات الأزمات في ظل الظروف الصعبة التي يمر بها العديد من الناس في اليمن نتيجة النزاع المستمر والأزمات الإنسانية. حيث ان شركاء الbadia في اليمن قاموا في عام 2024 بالتوزيع للسلال التابعة لأوقاف الديانة التركية وكان نصيب مؤسسة مسار المشاركة معهم في إغاثة الناس.

Relief Work:

The Turkish Religious Foundations (Turkiye Diyanet Vakfi) carry out charitable and humanitarian activities in Yemen. These activities include the distribution of food and humanitarian aid to the poor, displaced persons, the elderly, and orphans. These efforts aim to foster a spirit of cooperation and assistance during times of crisis amid the difficult conditions many people in Yemen face due to the ongoing conflict and humanitarian crises.

In 2024, the Badia partners in Yemen distributed food baskets belonging to the Turkish Religious Foundations, with a share allocated to the Masar Work Foundation in their relief efforts for the people.





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل





برنامج المساعدات الغذائية في اليمن لتخفيف المعاناة عن الضعفاء في المناطق النائية

Food aid Program in Yemen to alleviate the suffering of vulnerable people in remote areas





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
مسار نحو المستقبل





تعاون مؤسسة مسار للتنمية مع عدد من المؤسسات في مبادرة إنسانية مشتركة تهدف إلى توزيع الخبز
للأسر النازحة في المناطق الأشد احتياجاً

Masar Foundation for Development collaborates with a number of institutions in a joint humanitarian initiative aimed at distributing bread to displaced families in the neediest areas.







MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل





حملة توزيع الملابس في عام 2024م، بدعم من مؤسسات كندية ومنظمة الراندون للتنمية المستدامة.

Clothing distribution campaign in 2024, supported by Canadian institutions and the Pioneers for Sustainable Development Organization.





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل





معرض "لباس الأول" في العاصمة عدن لدعم الأسر ذوي الدخل المحدود

The "First Clothes" exhibition in the capital, Aden, to support low-income families



<https://shabwahhurra.com/news/29710>



MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل

(حملة مواساة) مشروع توزيع الحقائب الصحية على الأطفال من ذوي الاحتياجات الخاصة في محافظتي عدن ولحج وكذلك عدد من الأسر الفقيرة

(Muwasat Campaign) A project to distribute health kits to children with special needs in Aden and Lahj, as well as to a number of poor families.









توريـد منـظـومة الطـاقـة الشـمـسـيـة لـتـولـيد الكـهـرـيـاء لـضـخ المـيـاه منـ الـبـئـر عـبـر شبـكـة تـوصـيل مـكـامـلـة تـخـدـم مـسـجـد قـرـيـة الصـافـيـة وأـكـثـر مـن 120 أـسـرـة مـع موـاشـيـهـم الـتـي يـعـتـدـوا عـلـيـهـا فـي مـعـاشـهـم

Supply of a solar power system to generate electricity for pumping water from the well through an integrated distribution network serving the Alafia village mosque and more than 120 families along with their livestock, on which they depend for their livelihood.





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل

تأمين المياه Water supply





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل









توزيع لحوم الأضاحي في مخيمات اللاجئين بالتعاون مع الجمعيات الخيرية الماليزية

Distribution of Qurban meat in refugee camps in cooperation with Malaysian charities





MSAR
FOUNDATION
FOR DEVELOPMENT
سار نحو المستقبل

شركاؤنا Our Partner



مؤسسة استجابة
للأعمال الإنسانية والإغاثية
ESTIJABAH FOUNDATION
For Humanitarian Aid and Relief



مؤسسة
 مصر الخير |



مؤسسة بصمات للتنمية
BASAMAT DEVELOPMENT FOUNDATION